
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2012-06-14, § 20 

 

 Tid Torsdagen den 14 juni 2012 kl 16.00 – 16.30 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Onsdagen den 20 juni 2012 

 
 

 

 

Joakim Larsson Maria Östberg Svanelind 

  

Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Joakim Larsson (M) ordföranden  

Maria Östberg Svanelind (S), vice ordföranden  

 

Jan Tigerström (M)  

Lars Svärd (M)   

Theréz Randquist (M)  

Daniel Forslund (FP)  

Johan Hedin (C)  

Lars Arell (S)   

Åke Askensten (MP)  

Anna Bäcklund (MP)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

 Per Hallberg (M) för Sebastian Carlsson (M) 

Kenneth Nilsson (S) för Maria Nygård (S) 

 

Ersättare:  

Therese Carlborg (M)  

Göran Kindvall (M)  

Gustav Johansson (M)  

Eva Ångström (M)  

Patrik Silverudd (FP)  

Inga Osbjer (FP)    

Håkan Olander (S)  

Lennart Tonell (MP)    

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Krister Schultz, Eva Olofsson, Jenni Almgren, Ann-Charlotte 

Bergqvist, Gunnar Jensen, Petra Dalunde, Marita Anheim, Mårten Frumerie och Åsa 

Wigfeldt.  

 

 

 

 



  

 § 20 

Motion (2012:4) om program för gröna skyskrapor i Stockholm. 

Svar på remiss  
Dnr E2012-511-00324 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag: 

 

1 Kommunstyrelsens remiss av motion (2012:4) av Tomas Rudin (S) besvaras med 

 exploateringskontorets tjänsteutlåtande. 

 

Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 24 maj 2012. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel Forslund (FP), Johan Hedin (C) 

 och Ann-Margarethe Livh (V) föreslår (se beslutet). 

 

2)  Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) föreslår att nämnden 

 beslutar enligt följande:  

 

 Exploateringsnämnden föreslås lämna följande yttrande som svar på motionen: 

 

 Exploateringsnämnden ställer sig positiv till motionens intentioner och finner att 

 den verksamhet inom exploateringskontoret som bedrivs under namnet Norra 

 Djurgårdsstaden Innovation (se ärende E2010-000-01496) med fördel kan 

 utgöra den organisatoriska ramen för stadens arbete med gröna skyskrapor. 

 

3) Åke Askensten m.fl. (MP) föreslår att nämnden  beslutar enligt följande:  

  

 Exploateringsnämnden beslutar att tillstyrka motionen samt att anföra följande: 

 

 Översiktsplanen behöver förbättras och kompletteras. Allt för mycket av det 

 lokala byggandet sker utan områdesplanering och det saknas dessutom en 

 samordnande och övergripande plan när det gäller riktigt höga hus.  

 

 Det är viktigt att staden gör en genomgång om var höga hus kan byggas. Detta 

 ska givetvis göras med stor respekt för stadsmiljön. Till sist får 

 kommunfullmäktige ta ställning till planen. 

 

 I dagsläget exploateras mängder grönytor utan att de ersätts med andra grönytor 

 med likvärdig funktion. Det är inte acceptabelt. En av fördelarna med höga hus, 

 som självfallet ska vara ”gröna”, är att de kan minska intrånget i känsliga 

 områden.  

 

 Det räcker inte att staden ställer extra krav på hållbart byggande på enstaka 

 platser, de s.k. miljöprofilområdena Tuffa krav måste gälla allt byggande i en 

 stad som fortfarande inte klarar sina egna, nationens och EU:s miljömål.  

 

 Höga hus, som ska byggas i kollektivtrafiknära områden, kan redan med dagens 



  

 teknik vara mycket energisnåla och kan leverera överskottsenergi till befintliga 

 nät eller till andra byggnader i stadsdelen.  

 

 Solenergi- och vindkraftsutrustning installeras på de gröna taken och det ska 

 finnas grönska utmed fasaderna. Grönskan är inte bara en trivselfaktor utan 

 bidrar också till att minska behovet av kylning under sommarhalvåret. 

  

 Dessutom lämpar sig höga hus med många boende utmärkt för samordnade  

 aktiviteter, t.ex. gemensamhetslokaler, bibliotek, barn- och äldreomsorg, 

 ungdomsgårdar, cykel- och bilpooler, vårdcentraler och socialkontor. Den typen 

 av byggnader blir också attraktiva för det privata näringslivet, t.ex. genom  

 butiksetableringar. Mark avsätts för de boendes egna odlingar. 

 

 Närhetsfaktorn är viktig med tanke på komfort, miljö och klimat. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer förslagen mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M), Daniel 

Forslund (FP), Johan Hedin (C) och Ann-Margarethe Livh (V).  

 

Reservation 

Vice ordföranden Maria Östberg Svanelind m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

 Åke Askensten m.fl. (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


